
Potřeba informací o Číně

Vážený p. architekte, 

se zájmem jsem si přečetl již před drahnou dobou Vaši studii o současné Číně - Současná

Čína a my očima Evropanů jako sinofil, ne sinolog. Od počátku šedesátých let jsem měl

možnost setkávat se s čínskými studenty, kteří přijeli studovat na našich vysokých školách

a snad právě to bylo příčinou vzniku hlubšího zájmu nejen o Čínu, ale i národy Dálného

východu  (učil  jsem i  Vietnamce,  Peršany,  Laosany,  Kambodžany,  Korejce,  Mongoly  a

další). Byl bych Vám velmi povděčen, kdybyste mi mohl doporučit nějakou novější, která

by se Čínou zabývala podobným způsobem, jako právě tato zmíněná. Na ekonomické

fakultě jsem přednášel o současné Číně, kterou jsem privátně navštívil, načež následovalo

několik  cest  do  „Podnebesí“  vč.  Tibetu,  doprovázel  jsem čínského  podnikatele  a  díky

čínské přítelkyni jsem v průběhu let navštívil desítky továren a prolítal mnoho kilometrů po

čínském  venkově  i  městech.  Podobné  informace,  které  jsou  obsaženy  ve  Vaší  studii

samozřejmě postrádám - česká média raději nezmiňuji. 

                                                                   Dr. Jaroslav Jančík

České stopy v Číně

Eva  Le  Peutrec  -  Hendrychová (nar.  1980  Hořice,  Ing.arch.,  studovala  fakultu

architektury v Liberci, odjela na 2letou praxi do San Franciska v USA a pak působila zatím

6 let v Šanghaji, kde projektovala několik mrakodrapů, městskou třídu s rozsáhlým osovým

parkem a řadu dalších objektů (hotely aj.),  současné bydliště Nová Kaledonie (manžel

Francouz). V r. 2018 byl o ní v ČR natočen pořad GEN. 

Yana E. Neškodná, Čechošvýcarka, uspořádala výstavu fotografií „Čína 1987 - 2017 

cizíma očima“ ve vzdělávacím centru Státní vědecké knihovny v Plzni v době 10.1.2018 - 

1. 2. 2018. 


